
Protokół Nr LV/22
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 25 maja 2023r.

LV Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 25 maja 2023 o godz.15:00, a zakończono o godz.15:27 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
– Artur Brandys
– Krzysztof Giel
– Damian Kiecka
– Teresa Potysz

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr LV/686-692/23.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 17 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Grażynę Bortlik oraz Radną 
Joannę Kalus-Grzegorzek. Jako Przewodniczącą Komisji zaproponował Radną Joannę Kalus-
Grzegorzek.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4



Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola,
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Teresa Potysz

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z LIV Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
Radnym dostarczone w formie pisemnej. Przedstawił, że:

• na  ukończeniu są  prace  montażowe  przy  budowie  oświetlenia  ulicznego  w  ciągu
ul.Fabrycznej w Orzeszu–Jaśkowicach,

• trwają prace ziemne i fundamentowe przy rozbudowie Szkoły Podstawowej nr 6 w
Orzeszu-Zawiści o dziewięciooddziałowe przedszkole,

• trwa projektowanie rozbudowy Szkoły Podstawowej nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• na ukończeniu są roboty przy budowie placu zabaw na działce w centrum miasta,

• trwa wykonanie dokumentacji projektowej budowy sieci kanalizacyjnej w Orzeszu-
Jaśkowicach,

• zakończono  prace  przy  budowie  placu  zabaw  przy  Szkole  Podstawowej  nr  8  w
Orzeszu-Mościskach o nowe elementy,

• Lokalna Grupa Działania Ziemia Pszczyńska pozytywnie oceniła złożony na budowę
boiska  wielofunkcyjnego  przy  ul.Skośnej  w  Orzeszu  wniosek  o  dofinansowanie  i
przekazała go do oceny przez Urząd Marszałkowski,  

• Miasto  zamierza  złożyć  do  Programu  „EKO  REMIZA”  dwa  wnioski  o
dofinansowanie  dla  budynku  OSP  Orzesze  oraz  OSP  Gardawice.   Konkurs
finansowany  jest  ze  środków  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i
Gospodarki  Wodnej  w  Katowicach  na  dofinansowanie  zadań  m.in.  z  zakresu
termomodernizacji budynku, wymiany bram garażowych,

• rozpoczęto prace montażowe drewnianej altany na działce zlokalizowanej w Orzeszu
przy ul.Kościelnej.



Następnie omówił kwestie dotyczące budowy i remontów dróg. 

Radny Grzegorz Kaczmarczyk zwrócił  uwagę na nieodpowiedni  materiał  zastosowany do
wyrównania  nawierzchni  łącznika  stanowiącego przejście  pomiędzy sklepem Biedronka  a
Rynkiem.

Burmistrz  zwrócił  się  do  Naczelnika  Wydziału  Gospodarki  Przestrzennej  i  Ochrony
Konserwatorskiej o wystosowanie do właściciela terenu pisma w tej sprawie.

W  związku  z  pytaniem  Radnego  Mateusza  Szweda,  Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  i
Remontów poinformował, że zadanie budowy sieci oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Przy
Lesie w Orzeszu-Zawadzie jest na etapie wykonywania projektu z pozwoleniem na budowę.
Dodał, że realizacja będzie uzależniona od środków finansowych.

Radni zgłosili:

• uszkodzenie pobocza ul.Kościuszki.

• dziurę na przejeździe kolejowym na ul.Bieni,

• konieczność koszenia poboczy przy drogach powiatowych.

Przewodniczący  przedstawił  odpowiedź  Marszałka  Województwa  Śląskiego  oraz  Zarządu
Dróg Wojewódzkich w Katowicach na apel dotyczący podjęcia natychmiastowych działań
zmierzających  do  poprawy  bezpieczeństwa  na  przejściu  dla  pieszych  zlokalizowanym  w
ciągu drogi wojewódzkiej 926 w Orzeszu-Zawiści w rejonie posesji  przy ul.Mikołowskiej
203.  Poinformował  o  organizowanym na  dzień  04.06.2023r.  wyjeździe  do  Warszawy  na
protest w sprawie przebiegu przez Orzesze kolei dużych prędkości realizowanych w ramach
budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego. 

Radny  Stanisław  Wycisło  uzupełnił,  że  z  informacji  przekazanych  przez  mieszkańca
prowadzącego  korespondencję  w  sprawie  poprawienia  bezpieczeństwa  na  przejściu  dla
pieszych  na  ul.Mikołowskiej  wynika,  iż  na  to  zadanie  została  zabezpieczona  kwota  w
wysokości 350tys.zł z jego realizacją w okresie 2023/2024.

5. Uchwały:
a) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy Szkoły 
Podstawowej Nr 9 w Orzeszu-Zgoniu
Przewodniczący poinformował, że sprawę analizowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 
która wypracowała stanowisko zawarte w uchwale i uzasadnieniu. Dodał, że temat dotyczący 
złożonych wniosków o rozbudowę placówek oświatowych ponownie zostanie 
przeanalizowany w okresie jesiennym. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy Szkoły Podstawowej



Nr 9 w Orzeszu-Zgoniu. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (16) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz
Szweda, Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Grażyna Bortlik
NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Teresa Potysz

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola,
Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Mateusz Szweda
NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Teresa Potysz

c) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4



Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola,
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Teresa Potysz

d) Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Orzesze, na lata 2022-2026 
opracowanego przez Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach 
Spółka Akcyjna
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Orzesze, na lata 2022-2026 
opracowanego przez Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach 
Spółka Akcyjna. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz
Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Wojciech Dudek
NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Teresa Potysz

e) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Orzesze na rok 2023
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Przedstawił protokół z dnia 27 kwietnia 2023r. z przeprowadzonych konsultacji w 
celu poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa 
miejscowego w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Orzesze na rok 2023. 



Protokół zawarty jest w załączniku Nr 1 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Orzesze na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola,
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Teresa Potysz

f) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych 
przy ul.Mokrej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
Podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych przy 
ul.Mokrej. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola,
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Teresa Potysz

g) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych 
przy ul.Gostyńskiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych przy 



ul.Gostyńskiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola,
Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Mateusz Szweda
NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Teresa Potysz

6. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął LV Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. 

                                                      Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                        mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


